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Milé sestry a bratia v Kristovi


Hovorievame, že každý človek je kováčom svojho vlastného šťastia. Podobne tiež povieme, že kto 
si nevie, alebo nechce pomôcť sám sebe, tomu ani Pán Boh nepomôže. Áno, dá sa to tak 
povedať, nesmieme pritom ale zabudnúť, že prílišná snaha o vlastné šťastie nás paradoxne 
privádza k nespokojnosti. Najmä, ak zabudneme, že dvere ku šťastiu sa neotvárajú smerom k 
nám, ale naopak von, od nás, smerom k tým druhým, k životu samotnému, a tiež k tajomstvu, 
ktoré voláme Bohom. Nepomôže nám pomyselnými dverami ku šťastiu egoisticky lomcovať 
smrerom k sebe, namiesto toho sa máme otvárať smerom ich od seba, smerom k druhým, tým, že 
sa otvoríme viac pre život samotný, pre Boha. Vtedy aj my dosiahneme niečo z toho, čo 
nazývame šťastie. 


Ježiš po rozmnožení chleba hovorí o nasýteni skutočného hladu života, teda nielen hladu nášho 
tela. Rozmnoženie chleba predstavovalo v prvom rade nie zázrak, ktorý mal niečo dokazovať, ale 
bolo znamením toho, čo Ježiš pre nás ľudí predstavuje, čím môže pre nás byť, čo nám môže dať 
jeho náuka a jeho božská osoba.   


Ježiš nás otvára pre skutočný zmysel života. Ukazuje svojim životom takú otvorenosť pre druhých 
a pre Boha. Ajj nás chce otvoriť pre skúsenosť Boha Otca, pre skúsenosť toho, čo presahuje v 
živote všetko, o čom sa môžeme presvedčiť svojimi zmyslami. To je dôležité aj dnes, v dnešnom 
postmodernom svete, a to napriek tomu, že veľa ľudí dnes voči všetkému, čo presahuje naše 
vonkajšie zmysly, to hmatateľné, len neveriacky krúti hlavou. Ježiš nám pripomína aj dnes, že bez 
toho, aby mal náš život zmysel, nie je možné plnohodnotne žiť. Keď to hlavné nenájdeme, aj 
napriek blahobytu, aký nepoznali generácie pred nami, veľa ľudí musí zápasiť s depresiami. 


Povedané biblilcko - náboženským jazykom, Ježiš nám ponúka spásu. Bohužiaľ slovo spása má v 
dnešnom svete už negatívnu príchuť. Na jednej strane naznačuje, akoby sa jednalo o záchranu 
nášho života zvonka, bez nášho pričinenia, akoby nás náboženstvo chcelo priviesť bez rebríka na 
povalu. A to sa nám dnešným ľuďom už zväčša prieči. Okrem toho slovo spása máme hneď 
spojené s  tzv. druhým svetom, so životom po smrti. Akoby nás spása odvádzala od snaženia v 
prítomnosti. 


Pritom spása v dnešnom chápaní chce náš život chce premeniť už tu a teraz. Môžeme ju rozumieť 
ako  stelesnenie naplneného života. Naplnený život nikdy nedosiahneme celkom bez nášho 
pričinenia, ale zároveň ho -podobne ako šťastie - nedosiahneme len my samotní, prestavuje aj 
dar, ktorý dosiahneme vtedy, ak sa otvoríme tomu, čo náš život presahuje. A samozrejme spása 
sa dotýka aj prechodu do nového života. Spása, vedomie spásy nám ale pomáha s dôverou 
očakávať prechod do nového života, pomáha nám, aby sme raz s dôverou mohli prekročiť aj 
hranicu života a smrti. 


Ježiš pri zástupoch v Kafarnaume nadväzovalna príklady, ktoré jeho žiaci dobre poznali. Všetci 
pravidelne čítali z biblie o Mojžišovi, kde sa hovorilo aj o skúsenosti manny na púšti. Manna 
znamenala pre Izraelitov každodenný pokrm pri ich putovaní po púšti,  Ježiš sám chce byť takým 
každodenným pokrmom, ktorý sýti nášho ducha a našu dušu. Dáva sa nám ako chlieb, ktorý 
potrebujeme pre skutočné naplnenie nášho života. Pri chlebe si často ani neuvedomujemee jeho 
skutočnú hodnotu. 




Zároveň chlieb je pre nás niečo bytostne blízke. Poznáme jeho chuť, poznáme jeho účinok, sma 
naučení ho požívať každodenne. Ježiš Kristus chce nám byť takto blízky. Chce každodenne brať 
na seba naše životy, naše radosti i starosti, ktoré prinášame sem do chrámu na slávenie 
eucharistie. A prepája nás všetkých cez seba do jedného celku. 


Pápež František na margo eucharistie hovorí, že zaiste je nevyhnutné dávať hladujúcim chlieb. To 
je akt spravodlivosti. Ale pripomína, že jjestvuje aj hlbší hlad, je to hlad po opravdivom šťastí, ktorý 
môže nasýtiť jedine Boh: je to hlad po skutočnej hodnote života. 


Ďakujeme Ti Ježišu, že sa nám dávaš vo sviatosti Eucharistie. Že prichádzaš vždy znovu a znovu 
medzi nás a berieš na seba naše modlitby, naše starosti i naše radosti. Ďakujeme Ti za to, že nás 
otváraš pre skutočné naplnenie života. Chceme sa snažiť, aby sme aj my boli viac podľa Tvojho 
príkladu otvorení pre svojich blížnych. 



